
PROTOKÓŁ Nr RG.0002.21.2020 

z  XX SESJI RADY GMINY KOBIÓR 

z dnia 29 września 2020r. 

 

W związku z występowaniem stanu epidemii, zgodnie z art. 15 zzx ust. 1 i 2 Ustawy  

 z dnia 2 marca 2020r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 

przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych 

nimi sytuacji kryzysowych (Dz. U. 2020.374 z dnia 2020.03.07), Przewodniczący Rady 

zarządził obradowanie w trybie zdalnym. 

 

Obrady prowadził Przewodniczący Rady Przemysław Sawicki. Otworzył on sesję 

i stwierdził  prawomocność obrad – obecnych 15 radnych.  

W posiedzeniu uczestniczyli również Eugeniusz Lubański – Wójt. Gabriela Zając – Skarbnik 

Gminy.   

Na wstępie Przewodniczący zapytał, czy radni wyrażają zgodę na głosowanie nad projektami 

uchwał objętych porządkiem obrad, a także wszelkich rozstrzygnięć z wykorzystaniem 

środków porozumiewania się na odległość. Wszyscy radni wyrazili zgodę.  
 

Przewodniczący przedstawił porządek obrad: 

 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie wymaganego kworum.    

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 27.08.2.2020r.. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr RG.0007.126.2020 Rady 

Gminy Kobiór w sprawie zmiany budżetu gminy Kobiór na 2020 rok oraz zmiany budżetu 

na 2020 rok   

6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na 

lata 2020 – 2026. 

7. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie gminy Kobiór 

8. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

9. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia od Powiatu Pszczyńskiego zadania 

zimowego utrzymania dróg powiatowych. 

10. Sprawy bieżące. 

11. Interpelacje, zapytania i wnioski. 

12. Zakończenie obrad.  
 

3. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 27.08.2.2020r. 

 

Protokół został przyjęty jednogłośnie, bez uwag.  

 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Wójt przedstawił najważniejsze sprawy, jakie miały miejsce w czasie od 29.08.br. – 29.09.br. 
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5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 

RG.0007.126.2020 Rady Gminy Kobiór w sprawie zmiany budżetu gminy Kobiór 

na 2020 rok oraz zmiany budżetu na 2020 rok. 

 

Skarbnik Gminy zwróciła uwagę, że w uchwale, zgodnie z wytycznymi Ministerstwa 

Finansów, dochody pochodzące z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych powinny być 

ujmowane w budżecie jako dofinansowanie realizacji własnych inwestycji gmin, powiatów 

(związków gmin, związków powiatowo-gminnych, związków powiatów), samorządów 

województw, pozyskane z innych źródeł. 

W dziale 855 ujęto kwotę 45.000 zł jako wpływy z różnych dochodów. Ponieważ dotyczy to 

zwrotu środków z lat ubiegłych, należy wykazać tę pozycję w paragrafie wpływy  

z rozliczeń/zwrotów z lat ubiegłych. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – J. Mazur przedstawił pozytywna opinię 

Komisji w sprawie projektu uchwały. 

 

W wyniku głosowania przeprowadzonego przez Przewodniczącego Rady uchwała została 

podjęta jednogłośnie.   

 

6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2020 – 2026. 

 

Skarbnik Gminy poinformowała, że w wykazie przedsięwzięć dodaje się dwa nowe zadania: 

 „Rozbudowa sieci kanalizacji sanitarnej oraz wodociągowej w Gminie Kobiór" w 

latach 2020 - 2021. Budowa kanalizacji została już zrealizowana.  W związku z tym 

zmiany po stronie dochodów i wydatków zostały uwzględnione na 2021 rok, kiedy to 

będzie realizowana druga część zadania – budowa sieci wodociągowej.   

 "Najem urządzeń oświetlenia ulicznego zlokalizowanych na terenie Gminy Kobiór".  

Wydatek ten wynika z umowy z Tauron Nowe Technologie SA. Umowa obejmuje 

siedmioletni okres najmu na łączną kwotę 48.888 zł, przy czym wydatek ten będzie co 

roku weryfikowany ze względu na wzrost ceny o wskaźnik inflacji.  

Zmiana wartości finansowych wynika ze zmian wprowadzonych zarządzeniami Wójta na 

podstawie decyzji Wojewody Śląskiego oraz pisma Krajowego Biura Wyborczego, a także 

zmian w budżecie uchwalonych na obecnej sesji.  

W związku z podpisaniem umowy z Tauron Nowe Technologie SA do 2027 roku, konieczne 

jest wydłużenie okresu obowiązywania dotychczasowej uchwały do 2027r.   

  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przedstawił pozytywna opinię Komisji w 

sprawie projektu uchwały. 

 

W wyniku głosowania przeprowadzonego przez Przewodniczącego Rady uchwała została 

podjęta jednogłośnie.   
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7. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości 

i porządku na terenie gminy Kobiór. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej, Komunalnej i Rolnictwa – B. Szpak 

przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 

 

Radna P. Myszor zapytała, czy zostało już wyznaczone miejsce na terenie gminy do 

składowania odpadów zielonych. 

Wójt odpowiedział, że trwają prace nad wyznaczeniem takiego miejsca.  

 

W wyniku głosowania przeprowadzonego przez Przewodniczącego Rady uchwała została 

podjęta jednogłośnie.   

 

8. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez 

właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej, Komunalnej i Rolnictwa przedstawił 

pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 

 

W wyniku głosowania przeprowadzonego przez Przewodniczącego Rady uchwała została 

podjęta jednogłośnie.   

 

9. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia od Powiatu Pszczyńskiego 

zadania zimowego utrzymania dróg powiatowych. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej, Komunalnej i Rolnictwa przedstawił 

pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 

 

W wyniku głosowania przeprowadzonego przez Przewodniczącego Rady uchwała została 

podjęta jednogłośnie.   

 

10. Sprawy bieżące. 

 

Radny Z. Jaromin zaproponował aby w Informatorze Gminy Kobiór zamieścić wyciąg  

z Regulaminu utrzymania czystości i porządku w zakresie dotyczącym obowiązków 

mieszkańców, zwłaszcza zakazu wystawiania poza posesję worków z odpadami, na długo 

przed ich odbiorem przez firmę wywozową. 

Wójt odpowiedział, że postara się o poinformowanie mieszkańców o zmianach w 

Regulaminie.   

  

W nawiązaniu do sprawozdania Wójta, zapytano o następujące sprawy: 

Radny A. Danek – w jaki sposób byłaby finansowana linia autobusowa D-4 do Katowic.  

Wójt odpowiedział, że linia D-4 byłaby w 100% finansowana przez Górnośląsko-

Zagłębiowską Metropolię, przy założeniu, że linię 157 finansowałaby gmina. Obecnie jest to 

koszt  

ok. 500.000 zł. Byłoby dla nas korzystniej, gdyby linia 157 została przyjęta jako 

metropolitalna i  częściowo dofinansowana. Podobne stanowisko wyrażają sąsiednie gminy 

korzystające  
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z tego połączenia. Sprawa ta zostanie przedstawiona na mającym się odbyć spotkaniu 

konsultacyjnym. Jeśli jednak miałaby powstać dodatkowa linia, to dobrze gdyby jej trasa 

przebiegała przez ul. Przelotową gdyż jadąc DK 1 autobus nie miałby się gdzie zatrzymywać, 

ze względu na brak przystanków.   

W związku z przystąpieniem do budowy centrum przesiadkowego przy dworcu kolejowym, 

należałoby zachęcać mieszkańców do korzystania z połączeń kolejowych. Będą starania  

o objęcie Kobióra tą samą taryfą opłat, jaka obowiązuje Tychy oraz o zatrzymywanie się 

pociągów przyspieszonych na naszej stacji.  

 

Przewodniczący Rady – jakiego dofinansowania można się spodziewać w przypadku 

przystąpienia do budowy zespołu przedszkolno – żłobkowego, którego koszt, podany przez 

Wójta wynosi 7.500.000 zł.  

Wójt odpowiedział, że można wnioskować o 100% dofinansowania, natomiast większe 

szanse na uzyskanie dotacji są w przypadku posiadania wkładu własnego w wysokości 15%.  

 

11. Interpelacje, zapytania i wnioski. 

 

Radny C. Świerkot zapytał: 

 czy w związku z przebudową ul. Rodzinnej konieczna jest wycinka dębu obok krzyża 

przy „starej szkole”, 

 czy można by urządzić plac zabaw w miejscu zasypanego stawu przy ul. Rodzinnej, 

zamiast planowanego placu zabaw przy ul. Rzecznej. 

Wójt odpowiedział, że prowadzone jest obecnie postępowanie w sprawie uzyskania zgody na  

wycinkę dębu, natomiast 7 października odbędzie się wizja w terenie z udziałem 

przedstawicieli Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska.  

 

Wójt przypomniał, że w ubiegłym roku zakupiono działkę przy ul. Rzecznej z 

przeznaczeniem pod plac zabaw. W zmienianym obecnie planie zagospodarowania 

przestrzennego przewiduje się jej przekwalifikowanie na teren rekreacyjny. Odnośnie stawu 

przy ul. Rodzinnej, gmina wystąpiła do PGW Wody Polskie o wydanie decyzji o pozwoleniu 

wodnoprawnym na jego likwidację. Został również złożony wniosek o wykreślenie stawu z 

planu zagospodarowania przestrzennego. Dopiero po załatwieniu tych spraw właściciel może 

wystąpić o pozwolenie na likwidację. Nawet jeśli staw będzie w przyszłości zasypany, to 

teren pozostanie nadal prywatny. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił wniosek mieszkańców Kajzerowca o zainstalowanie 

latarni  w rejonie ławki przy lesie u zbiegu ulic Jasnej i Bartniczej. Odbywają się tam 

wieczorami spotkania grup młodzieży, która spożywa różne napoje, pozostawia śmieci i 

hałasuje. Być może oświetlenie tego miejsca zniechęci ich do niewłaściwego zachowania.  

Są też inne miejsca świadczące o podobnym zachowaniu młodzieży, jak np. na obiekcie 

Gminnego Ośrodka Sportowego. Po weekendzie można tam zauważyć potłuczone butelki po 

alkoholu i inne pozostawione śmieci, co nie jest dobrą wizytówką Kobióra. Również przy 

ławkach, w rejonie wiaduktu, jest mnóstwo śmieci, a ponadto wyremontowana ul. Składowa 

zamienia się wieczorami w tor wyścigowy. Zaśmiecone są również lasy. Ponieważ problem 

ten narasta, może trzeba by przeprowadzić edukację wśród młodzieży i zwrócić uwagę na 

zmianę złych nawyków. 

 

Wójt odpowiedział, że rozezna możliwość zamontowania oświetlenia.  

Dodał, że po weekendzie wiele miejscach jest zaśmieconych, nawet w centrum, lecz robią to 

nie tylko nasi mieszkańcy. Na terenach objętych monitoringiem można zidentyfikować osoby, 
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które dopuszczają się takiego zachowania i nagrania są pozostawione do ewentualnego 

wykorzystania. Często jednak przenoszą się w inne miejsca gdzie nie są widoczne.  

Odnośnie „rajdów” w rejonie boiska ulicą Składową, została podjęta interwencja Policji, co 

odniosło pozytywny skutek. Rozważana jest również możliwość instalacji monitoringu  

w rejonie wiaduktu.  

Według informacji uzyskanych od nadleśniczego, planowana jest budowa „sekretarzówek”, 

służących jako punkty sprzedaży drewna, w miejscu byłego nadleśnictwa. Ponadto zostanie 

tam uporządkowane zadrzewienie. Jest również zamiar przeniesienia pomnika w inne 

miejsce, nie kolidujące z drogą oraz budowa wiaty. Z wiaty na GOS korzystało początkowo 

niewiele osób. Obecnie jest ich więcej lecz pozostawiają po sobie śmieci. Być może uda się 

porozumieć z Klubem „Leśnik” o dopilnowanie porządku. Nie może być sytuacji, że na 

boisku odbywa się trening dzieci, które będą się również przyglądały osobom spożywającym 

opodal alkohol. Takie sytuacje należy eliminować w zarodku. 

 

Radna P. Myszor zapytała, czy wiadomo w którym miejscu planowane jest utworzenie 

zespołu przedszkolno – żłobkowego. 

 

Wójt odpowiedział, że na razie zamierza się wystąpić z wnioskiem o dofinansowanie takiej 

inwestycji. Gdyby udało się pozyskać środki, to prawdopodobnie zostanie ona zlokalizowana 

na skrzyżowaniu ul. Tuwima z ul. Olszewskiego.  

 

12. Zakończenie obrad.  
 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął sesję 

 

 

Protokołowała Jolanta Niemiec. 


